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ZÁPIS Z  90. ZASEDÁNÍ AKADEMICKÉHO SENÁTU FAKULTY FILOZOFICKÉ 

UNIVERZITY PARDUBICE, KONANÉHO DNE 3. 5. 2021 FORMOU VIDEOKONFERENCE 

 

Přítomni: dr. Cíbik, Bc. Bureš, dr. Hanulík, Mgr. Keplová, dr. Kouba,  doc. Macková,  dr. 

Pacovská, dr. Pató, dr. Stoklasová,  dr, Synková, Mgr. Rábová,  Mgr. Valchař, Mgr. Vávra 

 

Omluveni: doc. Jinek, Bc. Matyášová 

Hosté:  doc. Kubeš, doc. Bubíková, dr. Reimannová, doc. Hejduk, dr. Říha,  doc. Prázný, dr. 

Roebuck, dr. Beníšková, dr. Grygar, doc. Černá,  

 

Na začátku zasedání bylo přítomno 13 zvolených senátorů.  

 

Program: 

1. Zahájení a jmenování skrutátora 

2. Schválení programu jednání 

3. Projednání Výroční zprávy o hospodaření 2020 

4. Projednání Výroční zprávy o činnosti 2020 

5. Projednání návrhu žádosti Fakulty filozofické Univerzity Pardubice o akreditaci 

bakalářského studijního programu Slovanská studia (garant dr. Kouba) – předkládá dr. 

Reimannová 

6. Diskuse na podnět z akademické obce: Využití online evaluace – předkládá dr. Pató 

7. Různé 

 

1. Zahájení a jmenování skrutátora 

Po ukončení zasedání Akademické obce předsedkyně AS FF UPa Mgr. Keplová ve 14:46 

hodin zahájila zasedání senátu, přivítala přítomné senátorky, senátory a hosty. Pozvánka 

včetně projednávaného materiálu a označením data a formy zasedání byla senátorům předem 

včas zaslána. Dnešní zasedání probíhá v souladu s novelou zákona o vysokých školách č. 

495/2020 Sb., upravující pravidla pro vzdělávání na vysokých školách v případě vyhlášení 

krizového opatření podle krizového zákona nebo z důvodu nařízení mimořádného opatření 

podle zvláštního zákona, které by dopadaly i na fungování VŠ.  

Mgr. Vávra byl požádán, zda by se ujal role skrutátora.  

Hlasování:  12 PRO  0 PROTI  1 ZDRŽEL SE 

Skrutátorem se stal Mgr. Vávra 

 

2. Schválení programu jednání 

Předsedkyně senátu seznámila přítomné s programem jednání a požádala o případné 

připomínky a následné schválení. 

Hlasování: 13 PRO  0 PROTI  0 ZDRŽEL SE 

Program jednání byl schválen. 
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3. Projednání Výroční zprávy o hospodaření 2020 

Předsedkyně senátu požádala senátory o dotazy ke zprávě, která byla přednesena na 

Akademické obci tajemnicí ing. Kovářovou. 

Dr. Hanulík měl dotaz k tvorbě fondů a jejich využívání v návaznosti na Medodiku 17+. Zda by 

nešlo část fondů reinvestovat do dalších let a využít je např. při publikační činnosti. 

Ing. Kovářová – možné to je. Již v tomto roce se do fondů zasahuje vzhledem k výraznému 

nárůstu celouniverzitních nákladů. Navíc k 1. 6. dojde k navýšení tarifů a stravenkového 

paušálu.  

Děkan doc. Kubeš zmínil, že v následujících dvou letech je potřeba se zaměřit na kvalitní 

publikační činnost, protože pak dojde k uzavření a následujících pět let z toho bude fakulta žít. 

Je proto nutné do DKRVO nainvestovat co nejvíce. 

 

Usnesení: 

AS FF UPa projednal a schvaluje Výroční zprávu o hospodaření 2020 v předloženém 

znění. 

Hlasování: 13 PRO  0 ZDRŽEL SE   0 PROTI 

 

4. Projednání Výroční zprávy o činnosti 2020 

Dotazy ke zprávě ze strany senátorů nebyly. 

Usnesení: 

AS FF UPa projednal a schvaluje Výroční zprávu o činnosti 2020 v předloženém znění. 

Hlasování: 13 PRO  0 ZDRŽEL SE  0 PROTI 

 

5. Projednání návrhu žádosti Fakulty filozofické Univerzity Pardubice o akreditaci 

bakalářského studijního programu Slovanská studia (garant dr. Kouba) – předkládá dr. 

Reimannová 

 

Děkan nejdříve senátorům poděkoval za schválení obou zpráv. Prezentace zpráv bude 

zaslána předsedkyni senátu a bude k dispozici. Vyjde tiskem a bude zaslána vedoucím 

kateder.  

Seznámil přítomné s důvody předložení nové žádosti o akreditaci Slovanská studia – úbytek 

uchazečů a atraktivita SP Slavistická studia zemí EU 

bulharština/chorvatština/polština/slovinština. Vedení FF se dohodlo s garantem dr. Koubou na 

inovaci tohoto SP. Nový program je připraven jako jednooborový, na rozdíl od původního, který 

byl veden jako půl obor. Návrh byl projednán s určitými výhradami na vedení FF dne 23. 4. 

2021. Diskutované připomínky a podněty budou zapracovány. 

Návrh žádosti o akreditaci byl také již projednán Radou studijních programů dne 25. 3. 2021. 

Členové rady neměli jednotný názor, ale většinově byl návrh schválen. 

Minulý týden byla žádost projednána a jednohlasně schválena Vědeckou radou FF UPa. 
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Následně bude postoupeno na RVH UPa, která nejpozději v záři projedná. Pak by odešlo na 

NAÚ a v následujícím AR bude o návrhu žádosti rozhodnuto. 

 

Dr. Kouba seznámil senátory s předloženým návrhem nové akreditace. Původní SP 

Slavistická studia zemí EU byla akreditována v r. 2006, reakreditována v r. 2018. Z důvodu 

poklesu zájmu uchazečů bylo v loňském roce rozhodnuto o přípravě změny tohoto SP. 

Dochází ke změně v názvu, struktuře a skladbě studijního programu. 

Nově bude SP jednooborový, ze 40% filologie, 30% vědy o umění a kultuře a 30% historické 

vědy. Absolvent může pokračovat studiem NMgr. výše uvedených oborů. 

Z původního SP se ponechává osvědčený povinný semestrální pobyt v zahraničí – Polsko, 

Slovinsko, Bulharsko, Srbsko. 

Skladba dílčích předmětů je ještě v jednání. Snížení počtu předmětů a překreditování. 

Následovala diskuse: 

Dr. Pacovská měla dotaz k povinné stáži a kreditům – zda to nebude pro studenty náročné. 

Dr. Kouba – studenti budou studovat praktický jazyk, výuka je rozvržena do pěti semestrů. 

Studenti budou schopni studium zvládnout. 

 

Usnesení: 

AS FF UPa projednal a schvaluje návrh žádosti FF UPa o akreditaci bakalářského 

studijního programu Slovanská studia (garant dr. Kouba) 

Hlasování: 12 PRO  1 ZDRŽEL SE   0 PROTI 

 

6. Diskuse na podnět z akademické obce: Využití online evaluace  

Dr. Pató zahájila diskusi – na KLKS se touto záležitostí zabývali a zajímá je, jak bude fakulta, 

ev. proděkanka pro vzdělávání k evaluaci ve STAGu přistupovat? Zda to bude pouze pomůcka 

ke komunikaci student - vyučující nebo bude sloužit k hodnocení pedagogů ze strany vedení 

fakulty? Bude zahrnuto do nově vznikající pedagogické směrnice? 

Proděkan Hejduk – bylo zapracováno na zlepšení otázek, navýšil se počet odpovídajících 

studentů (téměř na 50%). Do pedagogické směrnice nebude promítnuto. Je to jediný zdroj jak 

zjistit kvalitu výuky. Je potřeba, aby byl na katedrách řešen případný problém, který se 

z evaluace zjistí. Především garant SP by si měl hlídat, zda a jak probíhá výuka jednotlivých 

předmětů a případné nedostatky ihned řešit. 

Dr. Synková – studenti musí mít možnost se vyjádřit a měla by to být zpětná vazba pro vedení 

katedry. 

Mgr. Vávra (za studenty) – informace od kolegů z FES k otázce ankety předal doc. Markovi. 

Evaluace má smysl, ale problém je nízký počet studentů. Je potřeba je více motivovat. 

V posledním roce je stoupající trend zájmu studentů o tuto anketu. 

Bc. Bureš (za studenty) – anket bývá hodně a studenta to zatěžuje, proto nízká účast. Uvítal 

by možnost průběžného hodnocení. 
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Mgr. Keplová diskusi uzavřela s tím, že celouniverzitní anketa je vhodná a je dobré ji využívat 

stejně tak je dobré využití vlastních anket. 

 

7.Různé 

Děkan Kubeš žádá o svolání zasedání senátu na 24. 5., kde bude předložen rozpočet fakulty. 

Ing. Kovářová nabízí setkání k rozpočtu s týdenním předstihem. Termín bude upřesněn. 

Prod. Reimannová žádá o svolání zasedání senátu na 14. 5. nebo 17. 5. k projednání směrnice 

o přijímacím řízení. Termín bude upřesněn. 

Dr. Hanulík vyjádřil poděkování členům vedení fakulty za veškerou práci v uplynulém roce.  Za 

otevřenost a férovost vedení fakulty. Za vstřícnost a  přístupnost k debatám. 

 

V 16:45 hodin předsedkyně senátu poděkovala všem za účast a zasedání ukončila. 

 

V Pardubicích 3. 4. 2021 

 

Mgr. Kateřina Keplová, v. r. 

předsedkyně AS FF UPa 

 

 

Zapsala: B. Krpatová 
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